

Saxo Studienævn



MØDEREFERAT

5. AUGUST 2021

Forum Saxo Studienævn

STUDIENÆVNET

Møde afholdt 11. august 2021 kl. 13-15

KAREN BLIXENS PLADS 8
KØBENHAVN S

Sted 12.3.39 og Zoom

Referent Sara Holm-Meier

DIR 35 33 57 78
MOB 35 33 57 78

Til stede

Per Ole Rindel (POR) Jane Fejfer (JF), Sofie Lene Bak (SLB), Lisa Marie Andersson (LMA), Christine Delcomyn Dohn (CDD), Tine Damsholt (TD), Heine Hansen (HH), Patrick Graversen Jepsen (PGJ), Signe Mellemegaard (SM)

nxp344@hum.ku.dk

REF: SHM

Desuden deltog

Lasse Sonne (LS), Amir Susic (AS), Peter Edelberg (PE)

Afbud fra Anton Skovsgaard Christensen, Sofie-Louise Frøhlich, Mette Secher Ebbesen,

Dagsorden

1. Godkendelse af dagsorden
2. Godkendelse af referat
3. Meddelelser
4. Status på de nye studieordninger
5. Rusture i E2021
6. Løbende drøftelse af studiemiljøet
7. Behandling af holddispensationer
8. Behandling af ny studieordning på AMIS

9. Drøftelse af studerendes henvisninger til undervisernes talte ord i eksamensopgaver
10. Behandling af kategorisering af kursusevalueringer
11. Behandling af kursusevalueringer for E20
12. Datoer for møderne i efteråret
13. Merit- og dispensationssager
14. Eventuelt

Ad 1) Godkendelse af dagsorden

TD foreslår at punkt 8 udgår, da AMIS-studieordningen kan godkendes sammen med de andre studieordninger.

POR minder om, at vi under punkt 6 skal behandle ansøgninger til instituttets hjælpepakke og drøfte sexisme.

Herefter blev dagsordenen godkendt.

Ad 2) Godkendelse af referat

Der var en enkelt rettelse og herefter blev referatet godkendt.

Ad 3) Meddelelser

POR orienterede om, at han har videresendt Studienævnets svar vedr. censorkorpssammenlægninger.

POR berettede, at der havde været SN-forum den 16. juni, og prodekanen havde udvist stor forståelse for, at HyFlex-undervisning er håbløst. Hvis der lukkes ned på et senere tidspunkt, vil undervisningen blive afholdt fuldt online.

Prodekanen vil gerne møde SN hurtigst muligt, så POR foreslår, at vi inviterer hende til det næste SN-møde.

LS orienterede om, at prodekanen lægger op til, at det kommende semester afholdes normalt på campus. Det vil på et møde den 19. august afklares, hvad der skal ske med sårbare studerende, der ikke kan være på campus.

LS mindede om, at der i arbejdet med de nye studieordninger er afsat penge i udviklingsfasen til workshops/internater osv. Pga. corona er pengene ikke brugt – der kan derfor afholdes internater/workshops i løbet af efteråret.

Ad 4) Status på de nye studieordninger

POR opfordrede fagene til at lade sig inspirere af de rundsendte studieordninger og afklare eventuelle spørgsmål og uklarheder.

TD opsummerede, at de faglige mål til Saxo fælleskurset stadig mangler. Herefter afklaring af forskellige uklarheder – LS sender formuleringen omkring AUD på videnskabsteori rundt.

Det blev besluttet, at studieordningerne sendes til formel godkendelse i SN, når de har været forbi aftagerpanelerne.

POR spørger, hvornår studieordningerne skal forbi censorkorpssene?

LS redegjorde for, at censorkorpserne får studieordningerne, når de er godkendt af SN. Det blev vedtaget, at UL'erne sender de godkendte studieordninger til censorkorpset hurtigst muligt efter godkendelse, så eventuelle tilføjelser fra censorkorpset kan nå at komme med.

LS minder om, at der skal laves afviklingsplaner og kompetencematrix - begge skal være færdige den 1. september. LS genfremsender skabelonerne

Ad 5) Rusture i E2021

POR orienterede om, at der er åbnet for rusture siden sidste SN-møde.

LS redegjorde for ændringen i retningslinjerne. Saxo har valgt at gennemføre rusture med overnatninger, det vil foregå henover en weekend. Studenterrepræsentanterne berettede om tutorernes frustration over processen. Tutorerne oplever en generel mistillid og kontrol af deres arbejde og en enorm arbejdsmængde, som ikke bliver anerkendt.

Studenterrepræsentanterne frygter, at det kan blive svært at hverve tutorer fremadrettet.

Det blev besluttet, at Studienævnet skal arbejde med rekrutteringen af tutorer. Der kan eventuelt ses på aflønning og måske en meritering af arbejdet, ligesom der skal forventningsafstemmes, så det kan blive en god oplevelse at være tutor.

Ad 6) Løbende drøftelse af studiemiljøet

To ansøgninger til hjælpepakken blev behandlet.

LMA redegjorde for ansøgningen fra Klassisk og Forhistorisk.

POR anbefaler, at der købes større telte, så der kan rummes flere studerende og TD foreslår, at instituttet køber teltene, så de kan lånes af de andre fagråd.

Ansøgningen indstilles til godkendelse ved institutledelsen. Der gives normalt 50,- pr. person til forplejning, men FoodTrucken koster udover ren forplejning, og det kan godt bevilges.

CDD redegjorde for ansøgningen fra Forhistorisk arkæologi, selvom hun ikke har været inddraget i ansøgningen.

Ansøgningen indstilles til godkendelse ved institutledelsen under forudsætning af at turene fordeles jævnt over årgangene.

PE mindede om, at vi har vedtaget af drøfte sexisme under punktet om løbende drøftelse af studiemiljøet. Han foreslår, at vi skal have en samlet diskussion, og sætte rapporten om sexisme på dagsordenen til næste møde.

Ad 7) Behandling af holddispensationer

POR redegjorde for de tre ansøgninger fra Forhistorisk. SN godkender holddispensationerne.

PE redegjorde for ansøgningen fra DCC – SN godkender.

LS foreslår, at fagene skriver de ønskede eksamensformer ind i studieordningerne.

SIDE 4 AF 4

Ad 8) Behandling af ny studieordning på AMIS

Udgår.

Ad 9) Drøftelse af studerendes henvisninger til undervisernes talte ord i eksamensopgaver

LS forklarede kort baggrunden for punktet.

Herefter en diskussion af hvordan det eventuelt skal håndteres, om det skal gælde alle Saxos fag, eller komme an på opgaven, skal der være en eventuel håndbog.

Da ikke alle fag havde drøftet det med baglandet, blev det besluttet at tage punktet op på næste møde.

Ad 10) Behandling af kategorisering af kursusevalueringer

POR foreslår, at adskille besvarelsesprocenten på kurserne fra selve evalueringen – det kan særskilt angives, om der har været problemer med besvarelsesprocenten.

På den måde følger Studienævnet FAKs kategorisering, men ser bort fra besvarelsesprocenten.

Det blev vedtaget.

Ad 11) Behandling af kursusevalueringer for E20

Udgår.

Ad 12) Datoer for møderne i efteråret

Der laves en Doodle for uge 37 & 38 og ud fra den skaber vi et overblik over bedst mulige dage og tidspunkter.

[Møderne er efterfølgende sat til tirsdag den 12. oktober kl. 9-11, tirsdag den 9. november kl. 14-16 og tirsdag den 7. december kl. 9-11.]

Ad 13) Merit- og dispensationssager

Ingen bemærkninger til den rundsendte liste

Ad 14) Eventuelt

HH sagde tak for godt samarbejde, Adam Schwartz er nu UL'er for Græsk og Latin.

TD stemte i og orienterede om, at SM er UL'er nu og frem til 1. februar.